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ZÁZNAM 
 

z jednání Sněmu Hospodářské a sociální rady Sokolovska, z.s.   
konaného dne 27. června 2022 od 14:00 hod.  

v zasedací místnosti knihovny ISŠTE Sokolov 
_______________________________________________________________________ 
 
Přítomni:  dle prezenčních listin v příloze záznamu 
 

Přítomní hosté: Ing. Helena Veverková, Ing. Petr Švéda, Patrik Pizinger 
 

Omluveni: Robert Koutný, Ing. Věra Baumanová, Jan Bureš, Jan Kuchař 
                                   
(Originál prezenčních listin je uložen v kanceláři HSRS) 
Prezenční listiny jsou přílohou č. 2 záznamu. 
 
Jednání Sněmu HSRS zahájil předseda HSRS Bc. Jan Picka 
(Dále pak řídili: Bc. Picka, Mgr. Janus, Ing. Janura) 

  
Návrh programu jednání Sněmu: 
 

1) Zahájení Sněmu a uvítání účastníků 
2) Schválení programu jednání Sněmu 
3) Volba pracovního předsednictva a pracovních komisí 
4) Zpráva o činnosti HSRS za rok 2021 
5) Diskuzní příspěvek zástupců Karlovarského kraje 
6) Zpráva o hospodaření HSRS za rok 2021 
7) Zpráva Revizního a kontrolního orgánu o kontrole hospodaření HSRS 
8) Zpráva o činnosti odborných komisí při HSRS 
9) Různé 
10) Schválení usnesení Sněmu 
 

1. Zahájení Sněmu a uvítání účastníků 
 
Po zahájení Sněmu byli předsedou HSRS panem Bc. Janem Pickou přivítáni hosté a členové HSRS. 
 

2.   Schválení programu jednání  
 
Návrh programu byl schválen všemi přítomnými členy HSRS (viz usnesení Sněmu bod II/1). 
 

3. Volba pracovního předsednictva a pracovních komisí 
 
Bylo zvoleno pracovní předsednictvo ve složení: pp. Bc. Picka, Ing. Janura, Mgr. Janus. 
Proběhla jednomyslná aklamační volba pracovních komisí Sněmu HSRS.   
Mandátová komise: pp. Fojtík, Kotilínek (předseda), Düringer 
Návrhová komise: pp. Fojtík (předseda), Kotilínek, Düringer 
(viz usnesení Sněmu bod I/1,2,3). 
 
Předseda mandátové komise oznámil, že dle prezence je Sněm ve smyslu stanov usnášení schopný 
(přítomno 11 členů z 20, kvórum je 11). 
 

4. Zpráva o činnosti HSRS za rok 2019 
 
Zprávu, která byla spolu s kalendářem akcí součástí sněmových materiálů s doplňujícím komentářem 
přednesl předseda HSRS Bc. Jan Picka. Poděkoval členům (především p. Mgr. Janusovi za „restart“ 
spolku a jeho celkový rozjezd nového složení HSRS. 
Okomentoval také spolupráci s Hospodářskou a sociální radou Ústeckého kraje a schůzi se zástupci 
HSR-ÚK, kdy výsledkem této schůze je memorandum podepsané jak třemi zástupci hospodářských 
komor (Ústecký, Moravskoslezský a Karlovarský kraj), tak třemi hejtmany těchto krajů. 
(zpráva je přílohou č. 3 záznamu) 
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(memorandum/apel tripartit je přílohou č. 4 tohoto záznamu) 
(viz usnesení Sněmu bod II/2). 
 
p. Fojtík – bylo by vhodné sídlo HSRS na adrese Komenského 77, 356 01 Sokolov lépe označit, aby 
člověk při příchodu do areálu věděl, kde se kancelář nachází. 
p. Janura – bylo by vhodné rozeslat celé členské základně HSRS odkaz na webové stránky. 
 

5. Diskuzní příspěvek zástupců Karlovarského kraje 
 
Slova se ujal pan Pizinger:  

- Evropská komise chce od ČR jasný závazek s koncem těžby uhlí – na jedné straně se má 
připravovat odstup od uhlí a na straně druhé chce MPO po našich těžařích těžit co nejdéle. 

- Je potřeba apelovat na vládu – nejen kraje, ale i z terénu, sdělit, že náhrada zemního plynu 
zmizela (Cheb a další města na hraně energetické chudoby svých obyvatel). 

- Prosba o iniciativu HSRS – vyzvat vládu ČR k řešení energetické chudoby v uhelných 
regionech (ve spolupráci s Bc. Gabrielou Nekolovou z HSR-ÚK). 

- Ve spolupráci se SUAS začali s přípravou rozvoje území v okolí Medardu – jsou v koncepční 

přípravě, od realizačního týmu přišla nabídka na participaci území – jak neopomenout 

napojení Medardu na železniční dopravu – dále rozvinul Ing. Lukáš Švéda. 

Koncepci rozvinul Ing. Lukáš Švéda: 
- Jak zpřístupnit lokalitu nejen obyvatelům Sokolovska, ale i dalším obyvatelům ČR a zahraničí. 

- Velmi málo z hlediska využitelnosti potenciálu. 

- Analytici chtějí vědět, zda navázat na Medard žel. dopravu, udělat zastávky, aby fungovaly 

jako příměstská doprava pro obyvatele přilehlé části Medardu. 

- Otázkou je, jak kapacitně dopravit do této oblasti i jiné obyvatele, než obyvatele místní. 

- Zpracovatelé územní studie Medard zjistili, že se chystá pouze jediná investice – Revitalizace 

(rekonstrukce) tratě č. 140 mezi Ústím a Chebem, investice na cca 30. léta tohoto století. 

- Apel na stát ve vztahu k železniční dopravě (páteřní trasy i dílčí trasy v rámci kraje). 

- P. Pizinger – žádost o spolupráci s někým z dopravní komise, kdo by se podílel na jednáních. 

Slovo předal zpět panu Pizingerovi: 

- Další téma, kde je třeba zapojit HSRS a podpořit kraj a p. Mgr. Januse – vytvořen návrh č. 4 

úpravy školství (Debatní materiál) – Návrh změn oborové struktury. 

 

p. Janus - 3 základní pilíře materiálu – delimitovat strukturu víceletých gymnázií, přeskládat 

stabilizované školství do nejistého záměru, změny názvu školy; materiál je velmi nesystémový. 

Nezachycuje problémy krajského odborného školství a necílí na budoucnost regionu.  

Pan Pizinger ukázal přítomným intervenční mapu pro jednu z výzev (150–200 mil. Kč). V rámci fondu 

spravedlivé transformace bude určená výzva pro revitalizaci území dotčených těžbou nebo 

s ukončenou rekultivací, v mapě zakreslená 4 území dle metodiky MMR (kde probíhá těžba, průmysl 

či rekultivace), v mapě vytčená 4 území světle modře (Těšovice, Tatrovice, Rovná, Josefov), která 

ministerstvo nechce do výzvy zapojit, dotaz na HSRS – souhlasí s návrhem odboru regionálního 

rozvoje KV kraje zabojovat o tato území? 

p. Janura – souhlasím, např. Tatrovice by si to zasloužily, je zde nádrž používaná na provozní vodu 

pro areál Vřesové. 

p. Matyo – ano, přednést možnost, ale ne „na krev“. 

pí Veverková – považuje za zvláštní vypuštění těchto menších oblastí z celku. 

připomínka od p. Fojtíka – již na dopravní komisi se nakouslo téma Slavkovská dráha, která je ve 

vlastnictví Správy železnic a ti nejsou schopni ji udržet provozuschopnou, ačkoli jsou dle zákona 

povinni, bylo by dobré jim to znovu rázně připomenout. 

 

6. Zpráva o hospodaření za rok 2021 
 

Hospodář spolku Ing. Petr Janura okomentoval dokumenty: Přehled úhrad členských příspěvků za rok 

2021, Čerpání rozpočtu za rok 2021 a Návrh rozpočtu na rok 2022. Všechny členské příspěvky byly 

uhrazeny, rozpočet čerpaný v roce 2021 se bohužel dostal do ztráty, což se v letošním roce podařilo 

napravit.  
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(Dokumenty jsou přílohou č. 5, 6, 7 záznamu) 
(viz. usnesení Sněmu bod II/3) 
 

7. Zpráva revizního a kontrolního orgánu o kontrole hospodaření HSRS 
 
Revizní a kontrolní orgán provedl kontrolu formálního a fyzického vedení účetnictví HSRS za rok 2019 
a neshledal žádné nedostatky. 
(Zpráva je přílohou č. 8 záznamu) 
(viz. usnesení Sněmu bod II/4) 
 

8. Zpráva o činnosti odborných komisí 
 
Komise pro rozvoj regionu (předseda komise p. Michal Matyo) 
 
- Výsypka Silvestr v Dolním Rychnově – p. Matyo nechal zrealizovat studii na využití tohoto území, 
zrealizovalo se pouze golfové hřiště, provedla se rekultivace druhé části území 
- ve zrekultivované části (západní) by mohl vzniknout ZOOpark – ideální lokace, háčkem je, že 
pozemky patří Sokolovské Uhelné a obec Dolní Rychnov si nemůže vzít na starost tak velkou věc, 
jakou je realizace krajské ZOO 
- Je nutné realizovat schůzku dvou subjektů – Krajský úřad a SUAS 
p. Pizinger – připravuje se schůzka s panem Míkou, se SUAS a s KV krajem a je rozjednána 
spolupráce se ZOO Praha, SUAS je ochotná o tom uvažovat, toto téma se vrací a není smeteno ze 
stolu. 
 
Dopravní komise (předseda p. Robert Koutný, namísto něj se slova ujal p. Zdeněk Fojtík) 
 
- Velký problém – IDOK – součástí není pouze město Karlovy Vary 
- Jednání DK se zúčastnil pan Hurajčík – mezi řádky došlo k oznámení ohrožení provozování 
Pendolina 
- P. Fojtík – nejhorší je Správa železnic 
- Slavkovská dráha – bohužel Horní Slavkov se nijak nezapojuje 
- Co se podařilo realizovat – u Billy v Sokolově značení křižovatky, parkování na mnoha místech, ještě 
by to chtělo dotáhnout do konce Dolní Rychnov a změnu hlavní silnice 
- Členové komise – pochvala a poděkování za aktivnost a chuť řešit problémy 
- poznámka od p. Janury – tristní přístup k úpravě zeleně okolo silnic 
(Zpráva je přílohou č. 9 záznamu) 
 
Školská komise (p. Janus) 
 
- Pan Mgr. Janus zpracuje do 30. 8. 2022 zprávu zabývající se situací na Sokolovsku obecně a poté 
rozešle. 
 

9. Různé 
 
Pan Picka dal slovo hostu zasedání paní Ing. Veverkové: 
- 15 miliard běží, problém není, čeká se po obecních volbách, že dojde ke změně členů 

hodnotitelských komisí na podzimním zasedání, oba dva kraje mají dohromady asi 3,8 miliardy Kč (u 

nás větší část pro obce), nelíbí se jí konec Sok. Uhelné (dostali velkou část peněz), 

- zásadní 2 věci – urychlená aktualizace energetické koncepce a aktualizace uhelné komise, v dubnu 

dopis na pana premiéra a ministra ŽP a průmyslu a obchodu (odpověď od pana premiéra-uhelná 

komise se svolá, až to bude účelné, případně se bude problematika uhlí řešit na jiných platformách, 

situace je ale již pět minut po dvanácté, proto sepsán apel nyní v červnu), 

- pro uhelnou komisi bylo připraveno dost zásadních a objektivních dokumentů, ze kterých se dá 

dobře vyhodnotit reálný stav. 

Pí Ing. Veverková informovala, že se po 42 úctyhodných letech v Hospodářské a sociální radě 

rozhodla ukončit svou činnost a popřála HSRS do dalšího období mnoho zdaru a úspěchů, stejně tak 

jí za účast a činnost v HSR-ÚK za celý spolek HSRS poděkoval předseda Bc. Jan Picka. 
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10. Schválení usnesení Sněmu 
 
Mgr. Janus přednesl za návrhovou komisi souhrn bodů usnesení Sněmu HSRS. 
Hlasování o usnesení sněmu: Usnesení bylo přijato. 
 
 
Příloha:   č.1  Usnesení sněmu HSRS ze dne 27. 6. 2022 

č.2  Prezenční listiny 
č.3  Zpráva o činnosti HSRS za rok 2021 
č.4 Apel tripartit uhelných regionů 
č.5  Přehled úhrad členských příspěvků za rok 2021 
č.6  Čerpání rozpočtu za rok 2021 (k 31. 12. 2021) 
č.7  Návrh rozpočtu na rok 2022 
č.8 Zpráva revizního a kontrolního orgánu o kontrole hospodaření HSRS 
č.9  Zpráva o činnosti Dopravní komise při HSRS 

 
 
 
 

V Sokolově, dne 16. července 2022   Zapsala: Bc. Šeblová Michaela 

Ověřil: Mgr. Pavel Janus 

 
 

 


